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Број/Broj: 01/а–50–1–15–25/12 

Сарајево/Sarajevo,  29. 03. 2012.   

 

 

 

З А П И С Н И К 

са 25. сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине,  

одржане 29. марта 2012.  

 

 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 38 посланика.  

 

 Одсуство су оправдали: Нермина Ћемаловић, Драго Калабић, Мато Фрањичевић и Божо 

Љубић. 

 

 Сједници су присуствовали чланови Савјета министара БиХ: Бариша Чолак – министар правде 

БиХ, Срђан Радуљ – замјеник министра правде БиХ и Рудо Видовић – замјеник министра 

комуникација и транспорта БиХ,  као и представници: ОХР-а, ЕУСР/ЕУД, ОЕБС-а и Центара цивилних 

иницијатива (ЦЦИ). 

 Сједници су такође присуствовали и генерални ревизор и његови замјеници – Миленко Шего, 

Џевад Некић и Божана Трнинић. 

 

Милорад Живковић упознао је Дом са измјенама дневног реда те отворио расправу. 

 Бериз Белкић предложио је да се у дневни ред уврсти тачка која би гласила: Актуелни 

проблеми и посљедице због недоношења буџета БиХ за 2012. и неизвршавања обавеза које произлазе 

из закона које је усвојила Парламентарна скупштина БиХ.  

 „За“ овај предлог гласало је 13 посланика (из Федерације БиХ), „против“ 15 а четири су била 

„уздржана“. Предсједавајући је констатовао да Дом није усвојио овај предлог. 

 

 Предсједавајући је констатовао да  25. сједница Дома има сљедећи 

Д Н Е В Н И    Р Е Д 

 

1. Усвајање Записника са 24. сједнице Представничког дома; 

2. Посланичка питања: 

a) Коментари на добијене одговоре, 

б)  Нова посланичка питања;  

3. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о државној служби у институцијама Босне и 

Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-1-18/11 од 08. 09. 2011. 

године, са Извјештајем Уставноправне комисије; 

4. Предлог закона о допунама Закона о финансирању институција Босне и Херцеговине, предлагач: 

Заједничка комисија за административне послове, закон број: 01,02-02-1-28/11 од 29. 12. 2011. године 

(друго читање); 

5. Предлог закона о измјени Закона о Државној агенцији за истраге и заштиту, предлагач: Савјет министара 

БиХ, закон број: 01,02-02-1-10/12 од 16. 02. 2012. године (прво читање); 

6. Предлог закона о забрани негирања, минимизирања, оправдавања или одобравања холокауста, злочина 

геноцида и злочина против човјечности, предлагачи: посланици Азра Хаџиахметовић и Бериз Белкић, 

закон број: 01-02-1-16/11 од 05. 09. 2011. године (прво читање),  
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7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о ревизији институција Босне и Херцеговине, предлагач: 

посланица Исмета Дервоз, закон број: 01-02-1-4/12 од 19. 01. 2012. године (прво читање) – одгођена 

расправа на 24. сједници Дома, одржаној 15. 03. 2012. године; 

8. Предлог закона о допуни Изборног закона Босне и Херцеговине, предлагачи: посланици Клуба Савеза за 

бољу будућност БиХ, закон број: 01-02-1-11/12 од 13. 03. 2012. године, са Мишљењем Уставноправне 

комисије; 

9. Предлог пословника о допуни Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине Босне 

и Херцеговине, предлагачи: Милорад Живковић, Божо Љубић и Денис Бећировић (прво читање); 

10. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о предлогу закључка из 

Мишљења Комисије за спољну трговину и царине о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о 

спречавању и сузбијању злоупотребе опојних дрога, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-

02-1-24/11 од 09. 11. 2011. године; 

11. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Мишљењу Уставноправне 

комисије о Предлогу закона о престанку важења Закона о Суду Босне и Херцеговине, предлагачи: 

посланици Драго Калабић и Дарко Бабаљ, закон број: 01-02-1-7/12 од 01. 02. 2012. године; 

12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Мишљењу Уставноправне 

комисије о Предлогу закона о престанку важења Закона о Тужилаштву Босне и Херцеговине, предлагачи: 

посланици Драго Калабић и Дарко Бабаљ, закон број: 01-02-1-6/12 од  01. 02. 2012. године; 

13. Извјештај о раду парламентарног војног повјереника БиХ за 2011. годину, материјал број: 01,02,05/3-50-

19-303/12 од 29. 02. 2012. године; 

14. Извјештај о извршеној ревизији учинка о теми: „Стамбено збрињавање повратника“, материјал 

Канцеларије за ревизију институција БиХ, број: 01/4-16-1-278/12 од 27. 02. 2012. године; 

15. Годишњи извјештај о појавама дискриминације у Босни и Херцеговини за 2011. годину, материјал 

Институције омбудсмена за људска права БиХ, број: 01,02-12-345/12 од 12. 03. 2012. године;  

16. Изјашњавање о иницијативи посланика Мирсада Ђугума са 16. сједнице Представничког дома, 

одржане 22. 12. 2011. године, која гласи: „У Парламентарној скупштини формирати БиХ 

комисију која би са Министарством цивилних послова БиХ и министрима здравства из 

Федерације БиХ и Републике Српске у што краћем року сагледала законске могућности и 

стварне потребе за отварање специјалних болница које би пружале услуге терцијарне 

здравствене заштите, а с циљем лијечења обољења која се сада лијече у иностранству, нпр. дјечја 

кардиохирургија, трансплантација коштане сржи, трансплантација јетре, бубрега, лијечење 

појединих облика карцинома итд. Ове установе биле би на државном нивоу и служиле би за 

лијечење свих грађана БиХ“; 

17. Изјашњавање о иницијативи посланице Нермине Заимовић-Узуновић са 23. сједнице 

Представничког дома, одржане 16. 02. 2012. године, која гласи: „Предлажем да се оформи 

интерресорна радна група да припреми закон о политичким партијама у БиХ, односно закон о 

политичким организацијама у БиХ. Предлажем да рок за припрему и слање у парламентарну 

процедуру закона о политичким партијама буде 30. 04. 2012. године“; 

18. Изјашњавање о иницијативи посланице Исмете Дервоз са 23. сједнице Представничког дома, 

одржане 16. 02. 2012. године, која гласи: „У складу са чланом 8. Пословника Представничког 

дома, упућујем иницијативу колегијумима оба дома Парламентарне скупштине БиХ са захтјевом 

да иницирају доношење одлуке која ће обезбиједити да се заустави дискриминација и оствари 

равноправност у језику у односу на особе женског пола који се користи у комуникацији, 

интерним актима и материјалима који се шаљу другим институцијама у земљи и иностранству, 

пословницима Парламентарне скупштине БиХ и свим другим ситуацијама које то захтијевају“; 

19. Разматрање продужења мандата члановима Управног одбора БХРТ-а;  

20. Давање сагласности за ратификацију Конвенције о међународном остваривању права за издржавање 

дјетета и другим облицима издржавања породице, сачињена у Хагу 23. новембра 2007. године; 

21. Давање сагласности за ратификацију Конвенције Савјета Европе о контакту који се тиче дјеце (ЕТС 192), 

сачињене у Стразбуру 15. маја 2003. године; 

22. Давање сагласности за ратификацију Конвенције Савјета Европе о заштити дјеце од сексуалног 

искоришћавања и сексуалне злоупотребе (ЕТС 201) сачињене у Ланзароту 25. октобра 2007. године; 

23. Давање сагласности за ратификацију Протокола између Савјета министара БиХ и Владе Републике 

Бугарске о спровођењу Споразума између Европске заједнице и Босне и Херцеговине о реадмисији лица 

која бораве без дозволе; 
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24. Давање сагласности за ратификацију Техничког аранжмана између Савјета министара БиХ и Стејт 

департмента Сједињених Америчких Држава за помоћ у уништавању лаког наоружања/лаког оружја, те 

разних врста муниције. 

                                             

 

* * * * * * * * * * * * * * 

 

Ад. 1. Усвајање Записника са 24. сједнице Представничког дома 

 

Предсједавајући је констатовао да су сви посланици добили Записник са 24. сједнице Представничког 

дома.  

Дом је једногласно, са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске 12), усвојио 

Записник.  

 

Ад. 2. Посланичка питања: 

a) Коментари на добијене одговоре 

 

Предсједавајући Дома констатовао је да су до ове сједнице одговоре на посланичка питања 

добили сљедећи посланици: 

1. Зијад Јагодић – од Савјета министара БиХ на питање постављено на 20. сједници, од Владе 

Средњобосанског кантона на иницијативу упућену на 20. сједници и од Комисије за 

хартије од вриједности Републике Српске на питање постављено на 23. сједници 

2. Нермина Ћемаловић – од Службе за запошљавање Средњобосанског кантона, ЈУ Службе 

за запошљавање Зеничко-добојског кантона, ЈУ Службе за запошљавање Тузланског 

кантона, Кантоналног завода за запошљавање Ливањског кантона, Службе за запошљавање 

Западнохерцеговачког кантона и ЈУ Завода за запошљавање Републике Српске на питање 

постављено на 23. сједници 

3. Нермин Пурић - од Владе Федерације БиХ на питање постављено на 23. сједници 

4. Мирсад Мешић – од Министарства унутрашњих послова Републике Српске на питање 

постављено на 23. сједници  

5. Емир Кабил - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 14. сједници и 

Министарства унутрашњих послова Републике Српске на питање постављено на 23. 

сједници  

6. Азра Хаџиахметовић – од Агенције за приватизацију у Федерацији БиХ на питање 

постављено на 12. сједници (поновљено на 19. сједници) 

7. Нермина Заимовић-Узуновић - од Савјета министара БиХ на иницијативу упућену на 15. 

сједници и питања постављена на 23. сједници  

8. Исмета Дервоз - од Савјета министара БиХ на иницијативу упућену на 16. сједници  

9. Шемсудин Мехмедовић -  од Управе за индиректно опорезивање БиХ на питање 

постављено на 16. сједници. 

У оквиру коментара на добијене одговоре, Душанка Мајкић је поновила сљедеће иницијативе 

упућене Савјету министара БиХ: 

1. Иницијатива упућена на 20. сједници Представничког дома, одржаној 02. 02. 2012. године, која 

гласи: 

1. „Да Савјет министара БиХ приступи изради свеобухватне анализе свих до сада потписаних и 

сукцесијом преузетих међународних уговора које је закључила БиХ; 

2. Да Парламентарној скупштини БиХ и Предсједништву БиХ достави преглед свих важећих 

билатералних уговора (са наведеним основним елементима из уговора); 

3. Да се Парламентарној скупштини БиХ и Предсједништву БиХ достави информација о 

међународним уговорима које је БиХ потписала или преузела по сукцесији, за коју су 
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надлежни органи државне управе констатовали неизвршење или проблеме у извршењу (у 

складу са чланом 27. горе наведеног закона).“ 

2. Иницјатива упућена на 13. сједници Представничког дома, одржаној 10. 11. 2011. године, која 

гласи: “Подносим иницијативу за покретање процедуре испитивања оправданости даљег постојања 

Агенције за форензичка испитивања и вјештачења БиХ од стране Савјета министара БиХ.” 

б)  Нова посланичка питања 

 

Постављена су нова посланичка питања и упућене иницијативе како слиједи: 

Зијад Јагодић 

Иницијатива упућена Савјету министара БиХ, Влади Републике Српске и Влади Федерације БиХ – 

„Амбасаде сусједних земаља путем својих веб-страница информишу своја правна и физичка лица о 

изузетно лошем стању у области саобраћајне безбједности и безбједности кретања људи и робе на 

територији цијеле БиХ, односно упућују на саопштења која сваког заинтересованог путника сигурно 

одвраћају од путовања на ове просторе. У тим саопштењима се наводи: 

- да је општа безбједност у БиХ лоша, 

- да је велики дио саобраћајних површина окружен минама и упозорењима на мине, а најчешће 

су заклоњена грањем и дрвећем, па чак и у непосредној близини главног града, 

- да је путна сигнализација веома лоша, недовољна и збуњујућа, 

- да је врло мало алтернативних заобилазница на путевима те да су чести застоји на свим 

путевима,  

- да се не препоручује вожња ноћу, 

- да су честа злостављања туриста, посебно у туристичким дијеловима земље, 

- да су врло честе крађе аутомобила страних регистрација, банковних картица као и личног 

пртљага, 

- да је здравствена заштита за путнике и туристе неадекватна, 

- да је врло мало уређених кампова уз магистралне и регионалне путеве и сл. 

Имајући у виду да, као земља са много природних и других љепота, настојимо привући не само стране 

госте већ и инвеститоре, овако негативне препоруке морамо хитно уклонити. Стога иницирам да 

министарства и одговарајуће службе из наведених области о овим наводима најозбиљније поведу 

рачуна и предузму одговарајуће мјере, а у сарадњи са страним амбасадама у нашој земљи, и о томе 

сагласно информишу јавност. Такође, тражим да сачине и акциони план за рјешавање ових проблема.“  

 

Шемсудин Мехмедовић 

Иницијатива упућена Савјету министара БиХ – „У складу са чланом 8. Пословника Представничког 

дома Парламентарне скупштине БиХ („Службени гласник БиХ“, број: 33/06, 41/06, 81/06, 91/06, 91/07 

и 87/09) покрећем иницијативу за израду Закона о реституцији.“ 

 

Сенад Шепић 

Иницијатива упућена Колегијуму Представничког дома и Колегијуму Дома народа Парламентарне 

скупштине БиХ – „Предлажем да се, у што краћем року, најкасније у априлу 2012. године, припреми и 

одржи посебна – тематска сједница оба дома Парламентарне скупштине БиХ под називом: Актуелна 

позиција БиХ на европском путу – испуњавање обавеза из Мапе пута и напредак Босне и Херцеговине 

у процесу европских интеграција.“ 

 

Исмета Дервоз 

Питање постављено Влади Федерације БиХ и Влади Брчко Дистрикта БиХ – „На 16. сједници 

ПДПСБиХ, одржаној 22. 12. 2011. године, упутила сам иницијативу Министарству за људска права и 

избјеглице и Савјету министара БиХ за убрзавање процеса који ће довести до ратификације у 

Парламентарној скупштини БиХ Конвенције Савјета Европе о спречавању насиља над женама и 

насиља у породици (CAHVIO). 

У одговору достављеном од Савјета министара БиХ стоји да је Агенција за равноправност полова БиХ 

при Министарству за људска права и избјеглице БиХ, актом број: 01-37-4611/11 од 11. 11. 2011. 

године, тражила мишљење надлежних институција о Предлогу основа приступања БиХ Конвенцији 

Савјета Европе о спречавању и борби против насиља над женама и насиља у породици.  
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Мишљење су доставили: Министарство иностраних послова БиХ, Министарство правде БиХ, 

Министарство финансија и трезора БиХ, Министарство безбједности БиХ, Министарство цивилних 

послова БиХ и Влада Републике Српске. 

Питање упућујем Влади Федерације БиХ и Влади Брчко Дистрикрта БиХ – кад ћете доставити 

потребно мишљење да би могла бити настављена процедура ратификације Конвенције Савјета Европе 

о спречавању и борби против насиља над женама и насиља у породици?“ 

 

Драган Вранкић 

Питање постављено Савјету министара БиХ и Влади Федерације БиХ – „Шта је са изградњом 

граничног прелаза Бијача?“ 

 

Звонко Јуришић 

Питање постављено Министарству комуникација и транспорта БиХ, министру и замјенику 

министра – „Да ли у Министарству комуникација и транспорта БиХ постоји било какав елаборат 

(техничка документација), ако постоји – од када, и да ли је Министарство анализирало и оцијенило 

такву документацију, а све у вези са успостављањем ТВ канала на хрватском језику у оквиру БХРТ 

сервиса? Да ли Министарство намјерава наставити континуитет бивших министара у настојању да се 

успостави ТВ канал на хрватском језику у оквиру БХРТ сервиса?“ 

 

Борислав Бојић 

Питање постављено Савјету министара БиХ – „Ко је овлашћен и задужен за издавање годишњих 

АДР цертификата и полугодишња електростатска мјерења теретних возила, која се баве превозом 

опасних материја у друмском саобраћају?“ 

 

Милорад Живковић 

Питање постављено Савјету министара БиХ – „Молим Вас да ми доставите информацију о структури 

свих запослених у институцијама Босне и Херцеговине која ће садржавати свеобухватан преглед 

запослених.“ 

 

Аднан Башић 

Питање постављено Савјету министара БиХ – „На 80. сједници Представничког дома Парламентарне 

скупштине БиХ, одржаној 30. 06. 2010. године, односно на 49. сједници Дома народа Парламентарне 

скупштине БиХ, одржаној 29. 07. 2010. године, усвојен је Закон о допунама Закона о служби у 

Оружаним снагама БиХ („Службени гласник БиХ“, број: 74/10).  

Напомињем да је Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ са 35 гласова „за“ и једним 

гласом „уздржан“, међу којима су били гласови посланика странака које данас чине парламентарну 

већину, усвојио овај закон. 

Као што већ једанаести дан видимо, по призору испред зграде Парламентарне скупштине БиХ, видимо, 

тај закон се не поштује. Стога постављам питање – зашто Савјет министара БиХ не поштује закон 

Босне и Херцеговине усвојен у овој парламентарној скупштини?“ 

 

Славко Јовичић 

Питања постављена Савјету министара БиХ: 

1. „Колико има запослених у свим институцијама БиХ који се финансирају из буџета 

        БиХ? 

2. Колико има институција које у називу имају БиХ, а које су основане од Предсједништва БиХ, 

Парламентарне скупштине БиХ и Савјета министара БиХ, те: 

a) гдје су њихова сједишта и колико свака има запослених? 

б)  колико се издваја средстава из буџета БиХ за закуп простора за оне институције 

     и агенције које немају властити простор? 

                 ц)   колико је у свим тим институцијама запослено нових радника у 2010. и 2011.  

                       години?“ 

 

Нермина Заимовић-Узуновић 

1. Питање постављено Дирекцији за европске интеграције – „Да ли се ради на постизању договора 

између Европске комисије и Босне и Херцеговине и када ће бити договорен програм којим ће бити 



6 
 

обухваћене све директиве ЕУ које треба да преузме законодавство БиХ и дефинисан 

институционални и законодавни оквир за њихово преузимање?“ 

2. Питање постављено Министарству спољне трговине и економских односа БиХ– „Када ће бити 

урађена стратегија за развој инфраструктуре квалитета у БиХ?“ 

 

Бериз Белкић 

1. Питање постављено Савјету министара БиХ и Предсједништву БиХ – „Када ће Савјет министара 

БиХ и Предсједништво БиХ престати са непоштовањем Устава БиХ и Закона о финансирању 

институција БиХ и међународних обавеза БиХ и предложити буџет за 2012. годину?“ 

2. Питања постављена Савјету министара БиХ: „Шта и када имате намјеру урадити да испуните 

законске обавезе по члану 81. и члану 77. став (3) Закона о спречавању и сузбијању злоупотребе 

опојних дрога, и то: 

       а) донијети Правилник о чувању и уништавању одузете опојне дроге на којем радите од  

            05.02.2009. године, 

       б)  успоставити евиденцију о одузетим количинама опојних дрога?“ 

 

 

Ад. 3. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о државној служби у 

           институцијама Босне и Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ, закон 

           број: 01,02-02-1-18/11 од 08. 09. 2011. године, са Извјештајем Уставноправне комисије 

 

 Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе у оквиру ове тачке дневног реда. 

 Дом је, са 23 гласа „за“ (из Федерације БиХ 11, из Републике Српске 12), два „против“ и пет гласова 

„уздржан“, прихватио Извјештај Уставноправне комисије о Предлогу закона о измјенама и допунама 

Закона о државној служби у институцијама Босне и Херцеговине, те је Предлог закона одбијен у 

другом читању. 

 

Ад. 4. Предлог закона о допунама Закона о финансирању институција Босне и Херцеговине, предлагач: 

Заједничка комисија за административне послове, закон број: 01,02-02-1-28/11 од 29. 12. 2011. 

године (друго читање)  

 

 Предсједавајући је у уводним напоменама истакао да је Комисија за финансије и буџет усвојила један 

амандман који постаје саставни дио закона и који гласи: 

Амандман I 

У Предлогу закона о допунама Закона о финансирању институција Босне и Херцеговине, у члану 1. 

став (6) иза ријечи: "без могућности његове измјене", умјесто тачке на крају реченице ставља се запета 

и додају ријечи: 

", осим у случају када је нацрт буџета Парламентарне скупштине БиХ у супротности са преузетим 

обавезама о ограничењима расхода и/или потрошње према закљученим међународним споразумима, 

или када нацрт буџета Парламентарне скупштине БиХ доводи до буџетске неравнотеже, чије би 

уравнотежење довело до умањења нацрта буџета било којег другог буџетског корисника, појединачно 

или линерално на збирном нивоу, или када нацрт буџета Парламентарне скупштине БиХ имплицира 

финансирање расхода Парламентарне скупштине БиХ на начин који би био у супротности са 

одредбама Закона о Фискалном савјету БиХ ("Службени гласник БиХ", број 63/08").“ 

 

 Није било расправе у оквиру ове тачке дневног реда. 

 „За“ Предлог закона гласао је 21 посланик (из Федерације БиХ девет, из Републике Српске 

12), седам „против“ а седам посланика било је „уздржано“. Предсједавајући је констатовао да нема 

потребне ентитетске већине па ће Колегијум као комисија у року од три дана покушати постићи 

сагласност, о чему ће Дом бити обавијештен. 
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Ад. 5. Предлог закона о измјени Закона о Државној агенцији за истраге и заштиту, предлагач: 

           Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-1-10/12 од 16. 02. 2012. године (прво читање) 

 

 Након уводних напомена Милорада Живковића, није било расправе у оквиру ове тачке дневног реда. 

  Дом је, са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске 12), без гласова „против“ и са 

четири гласа „уздржан“, усвојио у првом читању Предлог закона о измјени Закона о Државној агенцији за 

истраге и заштиту. 

 

Ад. 6. Предлог закона о забрани негирања, минимизирања, оправдавања или одобравања 

           холокауста, злочина геноцида и злочина против човјечности, предлагачи: посланици  Азра 

Хаџиахметовић и Бериз Белкић, закон број: 01-02-1-16/11 од 05. 09. 2011. године (прво читање) 

 

Предсједавајући је напоменуо да је Заједничка комисија за људска права, права дјетета, младе, 

имиграцију, избјеглице, азил и етику доставила захтјев за скидање са дневног реда ове тачке, с обзиром да, због 

недостатка кворума, није одржала своју 11. сједницу и није доставила потребно мишљење о Предлогу закона 

те је затражила продужење рока за достављање мишљења о Предлогу закона. Навео је и то да су Колегијум 

Дома и Проширени колегијум одлучили да се ова тачка не скине са дневног реда, него да Заједничка комисија 

покуша или прије сједнице или за вријеме паузе за ручак одржати сједницу и доставити потребно мишљење. 

Како Заједничка комисија није одржала сједницу, предсједавајући је предложио да се одгоди расправа о овој 

тачки дневног реда, што је Дом и прихватио. 

Ад. 7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о ревизији институција Босне и  Херцеговине, 

предлагач: посланица Исмета Дервоз, закон број: 01-02-1-4/12 од 19. 01. 2012. (прво читање) – 

одгођена расправа на 24. сједници Дома, одржаној 15. 03. 2012. године 

 

 Након уводних напомена Милорада Живковића, у расправи су учествовали: Душанка Мајкић, Исмета 

Дервоз, Бериз Белкић, Салко Соколовић, Нермин Пурић, Драган Вранкић, Шефик Џаферовић, Петар Кунић, 

Бошко Томић, Звонко Јуришић, Славко Јовичић, Емир Кабил, Нико Лозанчић, Аднан Башић и  генерални 

ревизор Миленко Шего. 

 „За“ Предлог закона гласало је 20 посланика (из Федерације БиХ), 12 „против“ а три 

посланика била су „уздржана“. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине 

па ће Колегијум као комисија у року од три дана покушати постићи сагласност, о чему ће Дом бити 

обавијештен. 

 

Ад. 8. Предлог закона о допуни Изборног закона Босне и Херцеговине, предлагачи: посланици Клуба 

Савеза за бољу будућност БиХ, закон број: 01-02-1-11/12 од 13. 03. 2012. године, са Мишљењем 

Уставноправне комисије 

 

 Након што је предсједавајући Живковић дао кратке уводне напомене, у расправи су учествовали: 

Мирсад Ђугум, Александра Пандуревић, Саша Магазиновић и Шефик Џаферовић. 

  Дом је, са 28 гласова „за“ (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске 12), шест „против“ и једним 

гласом „уздржан“, прихватио Мишљење Уставноправне комисије те је Предлог закона о допуни Изборног 

закона Босне и Херцеговине одбијен у првом читању. 

 

Ад. 9. Предлог пословника о допуни Пословника Представничког дома Парламентарне 

скупштине Босне и Херцеговине, предлагачи: Милорад Живковић, Божо Љубић и Денис 

Бећировић (прво читање) 

 

 Након што је предсједавајући Живковић дао кратке уводне напомене, у расправи су учествовали: 

Шефик Џаферовић, Саша Магазиновић, Бериз Белкић, Александра Пандуревић и Лазар Продановић. 

  Дом је једногласно, са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске 12), усвојио Предлог 

пословника о допуни Пословника Представничког дома у првом читању. 
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  Предсједавајући је предложио да се Дом, у складу са чланом 106. став (4) Пословника, одмах изјасни и 

о Предлогу пословника у другом читању. 

  Дом је једногласно, са 35 гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске 12), усвојио овај 

предлог. 

  Затим је Дом једногласно, са 35 гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске 12), усвојио 

Пословник о допуни Пословника Представничког дома у другом читању. 

 

Ад.10. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о предлогу закључка из 

Мишљења Комисије за спољну трговину и царине о Предлогу закона о измјенама и допунама 

Закона о спречавању и сузбијању злоупотребе опојних дрога, предлагач: Савјет министара 

БиХ, закон број: 01,02-02-1-24/11 од 09. 11. 2011. године 

 

 Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе у оквиру ове тачке дневног реда. 

  Дом је у другом кругу, са 32 гласа „за“, два „против“ (из Републике Српске) и без гласова „уздржан“, 

усвојио закључак из Мишљења Комисије за спољну трговину и царине о Предлогу закона о измјенама и 

допунама Закона о спречавању и сузбијању злоупотребе опојних дрога који гласи: 

“Обавезује се предлагач закона да приступи изради новог текста Закона о спречавању и 

сузбијању злоупотребе опојних дрога.” 

 

Ад. 11. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Мишљењу 

Уставноправне комисије о Предлогу закона о престанку важења Закона о Суду Босне и 

Херцеговине, предлагачи: посланици Драго Калабић и Дарко Бабаљ, закон број: 01-02-1-7/12 од 

01. 02. 2012. године 

 

 Предсједавајући Живковић дао је уводне напомене, након чега није било расправе. 

 У другом кругу, са 23 гласа „за“, 12 „против“ (из Републике Српске) и без гласова „уздржан“, Дом 

није прихватио Мишљење Уставноправне комисије о Предлогу закона о престанку важења Закона о Суду 

Босне и Херцеговине, те је Комисија обавезна да, у складу са чланом 107. став (3) Пословника, изради 

ново мишљење о Предлогу закона и достави га Дому. 

 

Ад. 12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Мишљењу 

Уставноправне комисије о Предлогу закона о престанку важења Закона о Тужилаштву Босне и 

Херцеговине, предлагачи: посланици Драго Калабић и Дарко Бабаљ, закон број: 01-02-1-6/12 од 

01. 02. 2012. године 

 

 Милорад Живковић дао је кратке уводне напомене. Није било расправе. 

 У другом кругу, са 23 гласа „за“, 12 „против“ (из Републике Српске) и без гласова „уздржан“, Дом 

није прихватио Мишљење Уставноправне комисије о Предлогу закона о престанку важења Закона о 

Тужилаштву Босне и Херцеговине, те је Комисија обавезна да, у складу са чланом 107. став (3) 

Пословника, изради ново мишљење о Предлогу закона и достави га Дому. 

 

Ад. 13. Извјештај о раду парламентарног војног повјереника БиХ за 2011. годину, материјал број: 

01,02,05/3-50-19-303/12 од 29. 02. 2012. године 

 

 Након што је предсједавајући Живковић дао кратке уводне напомене, у расправи су учествовали: 

Душанка Мајкић, Шефик Џаферовић и Александра Пандуревић. Душанка Мајкић је предложила закључке.   

 Дом се прво изјашњавао о Извјештају о раду парламентарног војног повјереника БиХ за 2011. годину. 

Извјештај је усвојен са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске осам), без гласова 

„против“ и четири гласа „уздржан“. 

 Затим је, са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске 10), шест „против“ и без 

гласова „уздржан“, усвојен закључак број 1 Душанке Мајкић који гласи: 

1. Парламентарна скупштина БиХ подржава рад парламентарног војног повјереника БиХ и 

обавезује Министарство одбране БиХ и Заједнички штаб Оружаних снага БиХ на 

реализовање препорука војног повјереника. 
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 Закључак број 2 Душанке Мајкић усвојен је једногласно, са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 

22, из Републике Српске девет). Закључак гласи: 

2. Министарство одбране БиХ и Заједнички штаб Оружаних снага БиХ обавезни су да 

успоставе снажну сарадњу са војним повјереником у правцу отклањања уочених 

недостатака који су исказани у Извјештају о раду парламентарног војног повјереника за 

2011. годину. 

 

Ад. 14. Извјештај о извршеној ревизији учинка о теми „Стамбено збрињавање повратника“,  

             материјал Канцеларије за ревизију институција БиХ, број: 01/4-16-1-278/12 од 27. 02. 2012. године 

 

 Након што је предсједавајући Живковић дао кратке уводне напомене, у расправи су учествовали: 

Младен Иванковић Лијановић, Бериз Белкић, Анто Домазет и замјеница генералног ревизора Божана 

Трнинић. Младен Иванковић Лијановић предложио је закључак који гласи: 

„Задужује се Министарство за људска права и избјеглице БиХ да, у сарадњи са Комисијом 

за избјегла и расељена лица БиХ, направи регистар досадашњих и будућих корисника средстава 

Фонда за повратак БиХ у којем ће бити евидентирани сви досадашњи корисници средстава 

Фонда за повратак БиХ и ранг-листа по приоритетима свих будућих корисника средстава из 

Фонда за повратак БиХ.“ 

  Представнички дом усвојио је Извјештај о извршеној ревизији учинка о теми „Стамбено збрињавање 

повратника“, са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске осам), без гласова „против“ и пет 

гласова „уздржан“.  

 Затим се Дом изјашњавао о предложеном закључку Младена Иванковића  Лијановића. „За“ су 

гласала 24 посланика (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске четири), шест „против“ а два 

посланика била су „уздржана“. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине 

па ће Колегијум као комисија у року од три дана покушати постићи сагласност, о чему ће Дом бити 

обавијештен. 

 

Ад. 15. Годишњи извјештај о појавама дискриминације у Босни и Херцеговини за 2011, материјал 

Институције омбудсмена за људска права БиХ, број: 01,02-12-345/12 од 12. 03. 2012. године 

 

Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је Заједничка комисија за људска права, права 

дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику доставила захтјев за скидање с дневног реда ове тачке, с 

обзиром да, због недостатка кворума, није одржала своју 11. сједницу и није доставила потребно мишљење о 

Годишњем извјештају. Напоменуо је и то да су Колегијум Дома и Проширени колегијум одлучили да се ова 

тачка не скине са дневног реда, него да Заједничка комисија покуша, прије сједнице или за вријеме паузе за 

ручак, одржати сједницу и доставити потребно мишљење. Како Заједничка комисија није одржала сједницу, 

предсједавајући је предложио да се одгоди расправа о овој тачки дневног реда, што је Дом и прихватио. 

Ад.16.Изјашњавање о иницијативи посланика Мирсада Ђугума са 16. сједнице Представничког 

дома, одржане 22. 12. 2011. године, која гласи: „У Парламентарној скупштини 

формирати комисију која би са Министарством цивилних послова БиХ и министрима 

здравства из Федерације БиХ и Републике Српске у што краћем року сагледала 

законске могућности и стварне потребе за отварање специјалних болница које би 

пружале услуге терцијарне здравствене заштите, а с циљем лијечења обољења која се 

сада лијече у иностранству, нпр. дјечја кардиохирургија, трансплантација коштане 

сржи, трансплантација јетре, бубрега, лијечење појединих облика карцинома итд. Ове 

установе биле би на државном нивоу и служиле би за лијечење свих грађана БиХ“ 

 

 Након што је предсједавајући Живковић дао кратке уводне напомене, у расправи су учествовали: 

Шефик Џаферовић, Александра Пандуревић, Саша Магазиновић, Мирсад Ђугум, Милица Марковић, Лазар 

Продановић, Звонко Јуришић, Аднан Башић, Сенад Шепић и Нермин Пурић. 
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 „За“ ову иницијативу гласао је 21 посланик (из Федерације БиХ), 12 „против“ а један 

посланик је био „уздржан“. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине па ће 

Колегијум као комисија у року од три дана покушати постићи сагласност, о чему ће Дом бити обавијештен. 

 

Ад.17. Изјашњавање о иницијативи посланице Нермине Заимовић-Узуновић са 23. сједнице 

Представничког дома, одржане 16. 02. 2012. године, која гласи: „Предлажем да се 

оформи интерресорна радна група да припреми закон о политичким партијама у БиХ, 

односно закон о политичким организацијама у БиХ. Предлажем да рок за припрему и 

слање у парламентарну процедуру закона о политичким партијама буде 30. 04. 2012. 

године“ 

 

 Милорад Живковић је дао уводне напомене. У расправи су учествовали Шефик Џаферовић и 

Нермина Заимовић-Узуновић. 

 „За“ иницијативу је гласало 20 посланика (из Федерације БиХ), 12 „против“ а три посланика 

су била „уздржана“. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па ће 

Колегијум као комисија у року од три дана покушати постићи сагласност, о чему ће Дом бити обавијештен. 

 

Ад.18. Изјашњавање о иницијативи посланице Исмете Дервоз са 23. сједнице Представничког 

дома, одржане 16. 02. 2012. године, која гласи: „У складу са чланом 8. Пословника 

Представничког дома, упућујем иницијативу колегијумима оба дома Парламентарне 

скупштине БиХ са захтјевом да иницирају доношење одлуке која ће обезбиједити да се 

заустави дискриминација и оствари равноправност у језику у односу на особе женског 

пола који се користи у комуникацији, интерним актима и материјалима који се шаљу 

другим институцијама у земљи и иностранству, пословницима Парламентарне 

скупштине БиХ и свим другим ситуацијама које то захтијевају“ 

 

 Милорад Живковић је дао уводне напомене. У расправи су учествовали: Шефик Џаферовић, 

Александра Пандуревић, Саша Магазиновић, Мирсад Ђугум, Милица Марковић, Лазар Продановић, Звонко 

Јуришић, Аднан Башић, Сенад Шепић и Нермин Пурић. 

 „За“  ову иницијативу гласало је 26 посланика (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске 

три), три посланика су била „против“ а шест „уздржано“. Предсједавајући је констатовао да нема 

потребне ентитетске већине, па ће Колегијум као комисија у року од три дана покушати постићи 

сагласност, о чему ће Дом бити обавијештен. 

 

Ад. 19. Разматрање продужења мандата члановима Управног одбора БХРТ-а 

 

 Предсједавајући Живковић је у уводним напоменама рекао да је Управни одбор БХРТ-а доставио 

допис у којем подсјећа да 31. 03. 2012. године истиче мандат члановима Управног одбора БХРТ-а, те моле да 

привременим закључком Дом обезбиједи легитимност члановима до избора нових. Рекао је и то да је 

Комисија за саобраћај и комуникације разматрала наведени допис те доставила сљедећи предлог закључака: 

1. Члановима Управног одбора БХРТ-а којима је истекао мандат поново се продужава мандат 

на период од 60 дана, почев од 01. 04. 2012. године. 

2. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Савјета министара БиХ да у 

наредном периоду интензивира активности на рјешавању стања у Јавном РТВ систему БиХ. 

3. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Савјета министара БиХ да 

што прије реализује закључак Дома усвојен на 20. сједници, одржаној 02. 02. 2012. године, који 

гласи: 

 „Задужује се Савјет министара БиХ да припреми и достави у парламентарну процедуру 

измјене и допуне Закона о комуникацијама („Сл. гласник БиХ“, бр. 31/03, 75/06 и 32/10) и Закона 

о Јавном радио-телевизијском сервису БиХ („Сл.г ласник БиХ“, бр. 92/05 и 32/10), како би се 

измјенама постојећих одредаба наведених закона омогућила реализација закључака 

Парламентарне скупштине БиХ у вези са поновним спровођењем поступка за именовање 

чланова Управног одбора БХРТ-а из хрватског и српског народа.“ 
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 Дом је усвојио наведене закључке. Резултати гласања су сљедећи: 

- Закључак број 1 - 29 „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске осам), три „против“ и три 

„уздржана“. 

- Закључак број 2 - 28 „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске девет), без гласова 

„против“ и четири „уздржана“. 

- Закључак  број 3 - 32  „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 12), без гласова „против“ 

и три „уздржана“. 

 

Ад. 20 – 24. 

 

 Предсједавајући Милорад Живковић дао је уводне напомене, након чега није био расправе. 

 Предсједавајући је предложио да се обједини расправа о тачкама 20 – 24,   што је Дом  и прихватио 

једногласно, са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске девет). 

 На предлог предсједавајућег, Дом је прво гласао о томе да се о свим споразумима гласа 'у 

пакету'. Предлог је усвојен са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске 11), једним 

гласом „против“ и једним гласом „уздржан“. 

  Дом је гласао о давању сагласности за ратификацију споразума од тачке 20. до тачке 24. Сагласност је 

дата једногласно, са 35 гласова „за“ ( из Федерације БиХ 23, из Републике Српске 12). 

 

 Сједница је завршена у 14.45 часова. 

 

Саставни дио Записника је транскрипт 25. сједнице Представничког дома. 

 

              СЕКРЕТАР                                                     ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      

 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                              ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 

          Бојан Нинковић                                                                              др Милорад Живковић  

 


